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Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 

Hierbij ontvangt u de Memorie van Antwoord bij de Begroting 2024. Deze Memorie van Antwoord 

wordt geacht deel uit te maken van de besluitvorming omtrent de Begroting 2024. 

 

Deze Memorie van Antwoord omvat de beantwoording van de openstaande vragen uit de 

domeinvergaderingen van 31 oktober en 1 november jongstleden. 
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Vraagnr: Sociaal - 1 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 77-81 

Fractie: CDA 

Vraag: Hoe kunnen de niet-gecontracteerde zorgaanbieders waarmee geen contract 

afgesloten is maar waar wel een maatwerkcontract mee is afgesloten toch 

regulier gecontracteerd worden? 

Antwoord: Deze zorgaanbieders kunnen zich nog steeds aansluiten bij de 

gecontracteerde combinanten. Dat besluit ligt bij de combinanten en niet bij 

de gemeente. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 2 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 78 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Verschil van begroot budget van ca. 12 mln. met betrekking tot taakveld 6.72 

(Maatwerkdienstverlening 18-). In de toelichting staat dat een daling van de 

jeugdhulp budgetten aan de orde is, terwijl uit de cijfers een stijging naar 

voren komt. Wat is de verklaring hiervoor? 

Antwoord: Deze kostenstijging is grotendeels het gevolg van de invoering van nieuwe 

taakvelden door het Rijk met ingang van 2023.  Hierdoor heeft er onder 

andere een grote verschuiving plaatsgevonden van taakveld 6.82 

(Geëscaleerde zorg 18-) naar taakveld 6.72 (Maatwerkdienstverlening 18-). 

Op taakveld 6.82 dalen de lasten in de gewijzigde begroting 2023 met € 14,5 

mln. (zie financieel overzicht op pagina 81). Deze technische wijziging heeft 

gevolgen voor meerdere taakvelden binnen programma 6 en wordt nader 

toegelicht bij taakveld 6.6 op pagina 74 van de programmabegroting. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 3 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 78 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Raadsinformatiebrief over Xonar (d.d. 27 oktober 2023) 

Heeft ook de voorzitter van de Raad van Toezicht de (monitorings)afspraak 

met betrekking tot Xonar getekend? 

Antwoord: Nee. De voorzitter van de Raad van Toezicht was wel bij de ondertekening en 

heeft tijdens het Bestuurlijk Overleg toestemming gegeven voor 

ondertekening. Dat ligt vast in het verslag. In verband met scheiding van de 

rollen en verantwoordelijkheid is de bestuurder de bevoegd ondertekenaar. 

De Raad van Toezicht houdt toezicht en gaat niet over de uitvoering. 
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Vraagnr: Sociaal - 4 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 14 

Fractie: Partij voor de Dieren 

Vraag: 1. Heeft de gemeente zicht op de impact van de stijgende kosten van 

levensonderhoud op dierenwelzijn?  

2. Is er bijvoorbeeld bekend hoeveel Maastrichtenaren gebruik maken van 

de Dierenvoedselbank, of hoeveel Maastrichtenaren de rekening van de 

dierenarts niet kunnen betalen? 

3. Worden initiatieven als de Limburgse Dierenvoedselbank en de ‘Goede 

zorgen voor je huisdier’ webpagina van de Dierenbescherming op dit 

moment door de gemeente onder de aandacht gebracht? Zo ja, op welke 

manier? En zo nee, waarom niet?  

Antwoord: 1. De gemeente heeft hier geen zicht op. 

2. De gemeente heeft geen informatie over het aantal Maastrichtenaren 

dat gebruik maakt van de verschillende dierenvoedselbanken in de stad. 

Dit zijn particuliere initiatieven die geen verantwoording hoeven af te 

leggen aan de gemeente. Het Landelijk Informatie Centrum 

Gezelschapsdieren (LICG) meldt dat zij steeds vaker te maken krijgen 

met schrijnende situaties waarbij mensen hun dier 'onnodig laten lijden 

omdat ze een bezoek aan de dierenarts uitstellen of niet in staat zijn om 

een noodzakelijke operatie te betalen. Dit zal in gemeente Maastricht 

niet afwijken. We hebben echter geen informatie over het aantal 

inwoners waar dit speelt. 

3. Ja, op de website van gemeente Maastricht is een link geplaatst naar de 

website van de Dierenbescherming.  

 

 

Vraagnr: Sociaal - 5 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 68 

Fractie: SAB 

Vraag: Hebben de vrijlatingskaders binnen de Participatiewet alleen betrekking op 

bijvoorbeeld onkostenvergoedingen? 

Antwoord: De Participatiewet kent naast de vrijlatingskaders voor onder meer 

onkostenvergoedingen een hele reeks aan vrijlatingen. Die worden 

opgesomd in artikel 31, tweede lid van de Participatiewet. Het gaat dan om 

het vrijlaten van vrijwilligersvergoedingen (tot een bepaalde hoogte) tot het 

vrijlaten van inkomsten uit parttime-werkzaamheden. Zo kan een 

bijstandsgerechtigde bijvoorbeeld bij parttimewerk voor 6 maanden een 

vrijlating van inkomsten uit die parttime-werkzaamheden krijgen van 25% 

met een maximum van € 249,00 per maand. 
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Vraagnr: Sociaal - 6 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 66 

Fractie: CDA 

Vraag: Doorbraakmethode. 

1. Hoe gaat het nu met de 50 gezinnen die we destijds als eerste ‘opgepakt’ 

hebben? 

1. Hebben we een specifieke aanpak voor gezinnen in langdurige armoede? 

Antwoord: 1. We hebben geen volgsysteem waarmee we deze gezinnen gedurende 

langere tijd gevolgd hebben, dus deze vraag kunnen we niet 

beantwoorden. Overigens wil dit niet zeggen dat we deze gezinnen 

‘losgelaten’ hebben. Zij krijgen binnen de reguliere dienstverlening nog 

steeds de ondersteuning die zij nodig hebben, alleen niet meer vanuit 

een aparte aanpak. 

2. Nee, die hebben we niet. Deze gezinnen vallen binnen het reguliere 

beleid waarin hun problematiek integraal wordt bekeken en opgepakt. 

Dat neemt niet weg dat de doorbraakmethode ingezet wordt wanneer 

dit helpend kan zijn voor een gezin. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 7 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 68 

Fractie: CDA 

Vraag: Vroegsignalering schulden. 

Worden er als er betalingsachterstanden zijn analyses gemaakt? In de 

beantwoording van de technische vragen wordt gezegd: ‘dat doen we niet 

en gaan we ook niet doen’, terwijl zojuist in de presentatie van de 

dashboards wel wordt gezegd dat er wordt gekeken naar bij welke partijen 

er achterstanden zijn. Ik ben op zoek naar hoe partners ons 

betalingsachterstanden doorgeven zodat we meer inzicht krijgen. Hoe lang 

blijft iemand op de radar? Hoe vaak komt er een melding over dezelfde 

persoon? Daar zou ik meer inzicht in willen. Worden er prognoses gesteld? 

Als je meer meldingen krijgt van bijvoorbeeld 1 partner: gaan we dan 

onderzoeken wat er speelt? Wat een oorzaak zou kunnen zijn zodat we 

weten aan welke knoppen we kunnen draaien? 

Antwoord: U constateert een tegenstrijdigheid in de reactie op uw vragen over een 

analyse van de signalen van vroegsignalering tijdens de domeinvergadering 

van 4 oktober en de beantwoording van uw technische vraag (Deel 2, vraag 

4.22). Naar aanleiding van uw vragen hierover tijdens de domeinvergadering 

van 31 oktober zien we dat het antwoord op uw eerdere technische vraag 

niet volledig is. Deze is wel volledig voor wat betreft de prognose. Daar gaan 

we niet mee aan de slag. Maar in onze analyse van de signalen willen we 

zeker proberen om patronen te ontdekken. Inderdaad kijken naar melders 

die om welke reden dan ook opvallen. Zoals bijvoorbeeld een plotselinge 
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stijging van signalen bij een specifieke melder, maar ook het uitblijven van 

signalen van een specifieke melder. Nadat capaciteitsuitbreiding voor 

vroegsignalering gerealiseerd is, kunnen we dit in gang zetten. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 8 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 65 

Fractie: D66 

Vraag: Is er een wachtlijst voor Moneyways? 

Antwoord: Moneyways is een armoede- en schuldenpreventieprogramma dat op 
scholen uitgevoerd wordt. Er is geen wachtlijst voor deelname aan 
Moneyways. We hebben afgelopen periode gezien dat de vraag flink is 
afgenomen als gevolg van Corona. We zien nu dat de vraag zich weer 
hersteld en dat dus ook het aantal bereikte leerlingen zal stijgen.  

 

 

Vraagnr: Sociaal - 9 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 68 

Fractie: D66 

Vraag: Ambitie coalitie voor de middellange termijn:  
We onderzoeken om naast de landelijke bijstandsnorm mensen meer ruimte 
te geven om bij te verdienen en gebruiken daarbij goede voorbeelden uit de 
rest van het land 
 
Wanneer zien we concreet resultaten van dit onderzoek? (onderzoeken om 

naast landelijke bijstandsnorm bij te kunnen verdienen). 

Antwoord: Er zijn in dit kader ook schriftelijke vragen gesteld door de fracties van D66 

en VVD (brief d.d. 10 oktober 2023). Het antwoord wordt begin volgende 

week met de stellers en de overige raadsleden gedeeld. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 10 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 65 

Fractie: D66 

Vraag: Wat betekent de Spreidingswet concreet voor Maastricht als deze wordt 

aangenomen? 

Antwoord: Concreet kunnen we dit nog niet benoemen, omdat dit afhankelijk zal zijn 

van het aantal opvangplekken dat nodig is wanneer de wet wordt 

vastgesteld en geïmplementeerd.  

Wanneer we kijken naar de huidige landelijke opgave, dan bieden we als 

gemeente Maastricht op dit moment voldoende opvangplekken voor 

asielzoekers aan. Dit zijn namelijk op dit moment meer plekken dan onze (nu 

nog) fictieve lokale opgave op basis van een landelijke verdeelsleutel.  
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Vanuit de spreidingswet kan tevens regionaal bekeken worden of er 

uitwisseling in opgaven kan plaatsvinden. Het gaat dan om de opvang van 

asielzoekers, alleenstaande minderjarige asielzoekers, ontheemden uit de 

Oekraïne (deze maken geen onderdeel uit van de Spreidingswet) en de 

huisvesting van statushouders. Ook hier kunnen we nog niet concreet 

benoemen hoe dit eruit zou komen te zien. Hier is regionaal nog geen besluit 

over genomen. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 11 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 84 

Fractie: Partij van de Dieren / MOED 

Vraag: 7.1 Volksgezondheid. 
Tabel laat een stijging van 2% zien van mensen wiens gezondheidsproblemen 

het functioneren in de thuissituatie belemmert. Hoe worden die percentages 

geduid en/of verklaard? 

Antwoord: Hiervoor is geen duidelijke oorzaak aan te wijzen. Het is aannemelijk dat de 

vergrijzing, het langer thuis wonen van ouderen en de toenemende druk op 

de (zorg)voorzieningen hiervoor zijn aan te merken, maar een cijfermatige 

onderbouwing hiervoor ontbreekt vooralsnog. De gehanteerde cijfers zijn 

afkomstig uit de Stadspeiling 2023. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 12 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 76 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Hulp bij het Huishouden.  

Het Maastrichts beleid hanteert 12 euro per uur als minimumsalaris in de 

thuiszorg. Kan dat worden verhoogd naar 14 euro per uur, zoals in Heerlen? 

Antwoord: Voor het antwoord verwijzen we u naar de raadsinformatiebrief van 12 
oktober jongstleden: RIB_-_Minimumsalaris_thuiszorg.pdf (parlaeus.nl) 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 13 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 67 

Fractie: SPM 

Vraag: 6.2 Wijkteams 

Uitvoering geven aan de ketenaanpak “valpreventie” in het kader van het 

Gezond Actief Leven Akkoord (GALA). 

 

Wat is de stand van zaken? 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=0a00a088a8aaa20802a2208abf6f335e/RIB_-_Minimumsalaris_thuiszorg.pdf
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Antwoord: Valpreventie is een van de thema’s uit het Gezond en Actief Leven Akkoord. 

Het jaar 2023 betreft een overgangsjaar. We zijn nu gestart met het 

vormgeven van de ketenaanpak samen met verschillende lokale en regionale 

partijen uit zowel het gemeentelijk als zorgdomein. Het resterende gedeelte 

van 2023 zal gebruik worden gemaakt om verdere invulling te geven aan de 

verschillende fases van de ketenaanpak en het opstellen van een gezamenlijk 

plan van aanpak. Vanaf 2024 zal dit plan geïmplementeerd gaan worden in 

samenwerking met deze partners. Daarvoor is een projectleider aangesteld. 

Voor 2023 bieden fysiotherapeuten al interventies aan en zullen 

vitaliteitsbijeenkomsten worden georganiseerd om de doelgroep en hun 

wensen en behoeften in kaart te brengen. Deze bijeenkomsten werken via 

het wijkgericht-werken-principe en hebben als doel om personen die de weg 

naar het zorg- of gemeentelijk domein minder snel vinden uit te nodigen en 

vervolgens te beoordelen op verschillende leefstijlfactoren, waaronder 

valpreventie, en indien nodig door te verwijzen naar de juiste partners of 

programma’s. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 14 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 85 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Is de wethouder bereid om samen met de GGD een lobby in te zetten voor 

het betaalbaar houden van Prep-zorg?  

Antwoord: De gemeente Maastricht heeft de aanpak Limburg4Zero, gericht op het 

terugdringen van het aantal Hiv-infecties in Limburg naar nul, nadrukkelijk 

onderschreven. De gemeente heeft zich op 1 november jl. door 

ondertekening van de Declaration of Paris ook als 1 van 4 Nederlandse 

gemeenten aangesloten bij de internationale gemeenschap ‘Fast track 

Cities’, dat gericht is op het terugdringen van hiv. De GGD is als 

uitvoeringsorganisatie van het gemeentelijke gezondheidsbeleid hier nauw 

bij betrokken. Langs deze weg wordt dan ook een actieve lobby gevoerd om 

hiv terug te dringen, onder andere door preventie en het beschikbaar stellen 

en houden van preventieve medicatie en vormen van testen. Op 1 november 

jl. heeft u hierover ook een raadsinformatiebrief ontvangen. Samen met Fast 

track Cities zullen we in de lobby aandacht vragen voor het betaalbaar 

houden van Prep. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 15 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 85 

Fractie: Partij van de Dieren 

Vraag: Wordt er door gemeente aandacht geschonken aan de transitie naar 

plantaardig voedsel? En is de gemeente voornemens om aandacht te 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2aa20aaa8a00002002a2080015f2aaf0/RIB_-_Publieke_gezondheid_seksuele_gezondheid.pdf
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schenken aan de “Week zonder vlees en zuivel” waarin gezonde plantaardige 

voeding wordt gepromoot?    

Antwoord: De gemeente zet op vele fronten in op het terugdringen van 

gezondheidsachterstanden en het verbeteren van de volksgezondheid. 

Onderdeel daarvan is het bevorderen van gezonde voeding. Gezonde 

voeding wordt daarbij gedefinieerd conform de richtlijnen van het nationaal 

Voedingscentrum. De nadruk in de aanpak ligt vooralsnog op: gezonde 

voeding op scholen in plaats van fastfood, water drinken, gezonde 

(sport)kantines, zo mogelijk beperken van fastfoodaanbod in de directe 

omgeving van scholen, etc. De nadruk ligt daarbij dus op de transitie van 

duidelijk ongezonde voeding (te vet, weinig groenten en fruit en industrieel 

bewerkt voedsel) naar een gezonde voeding waarbij grote aandacht is voor 

voldoende groente en fruit.  

Voeding conform de ‘Schijf van 5’, als geadviseerd door de Gezondheidsraad 

en het Voedingscentrum, betekent een 50/50-verhouding van dierlijke en 

plantaardige eiwitten. De transitie naar plantaardig voedsel wordt daarmee 

wel in gang gezet maar is op dit moment geen speerpunt. Eten volgens de 

verhouding 40/60 dierlijk en plantaardige eiwitten is mogelijk, mits vlees 

volwaardig wordt vervangen. Het is nu nog onvoldoende duidelijk wat de 

effecten zijn van een verdere verschuiving op bijvoorbeeld de eiwitinname 

bij kwetsbare groepen als ouderen en jonge kinderen.  

Vanuit gemeente en GGD is er dus wel aandacht voor het onderwerp, maar 

is het momenteel geen speerpunt. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 16 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 66 

Fractie: CDA 

Vraag: 6.1 Samenkracht en burgerparticipatie 

Mutaties reserves  

De onttrekkingen aan de reserves betreffen de reserve innovatieopdracht 

samenleven, investeringsfonds duurzame sociale infrastructuur, reserve 

vreemdelingen, reserve overloop en de reserve noodfonds energiecrisis. 

 

Waar gaat de genoemde innovatieopdracht over? 

Antwoord: Pakweg 10 jaar geleden werd een bezuinigingstaakstelling gecombineerd 

met innovatie. Het idee was om met innovatie ook besparingen te bereiken. 

Het was de bedoeling om de bezuiniging in vier jaren op te bouwen. Wat in 

die eerste jaren meer bezuinigd kon worden dan de taakstelling mocht in de 

reserve gestort worden. Daarmee werden enerzijds frictiekosten gedekt, 

maar ook innovaties. Nu staat er nog bestedingen gepland van € 125.000 

voor frictiekosten GGD. 
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Vraagnr: AZ - 1 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 114 

Fractie: VVD 

Vraag: Klopt het dat het overheadpercentage 58% bedraagt en hoe is dit bepaald? 

Antwoord: Het overheadpercentage dat we hanteren is inderdaad 58% voor 

doorbelasting naar externe partijen. Dit is bepaald op basis van de totale 

kosten taakveld overhead (0.4) te delen door de totale apparaatskosten. Op 

pagina 106 staat het overheadpercentage conform de verplichte BBV-

indicatoren. Dat bedraagt 9,7% voor 2022. Dit is de overhead gedeeld door 

de totale lasten. 

 

 

Vraagnr: AZ - 2 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 236 

Fractie: 50Plus 

Vraag: Waarom zijn de Tweede Kamerverkiezingen nog niet meegenomen in het 

overzicht reserves en voorzieningen? 

Antwoord: Het effect van de Tweede Kamerverkiezingen wordt meegenomen bij de 2e 

bestuursrapportage 2023 inclusief het effect op de reserve verkiezingen. 

 

 

Vraagnr: AZ - 3 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 15 

Fractie: PvdA/D66 

Vraag: Cameratoezicht. 

Heeft de investering betrekking op zowel vaste en mobiele camera’s? 

Antwoord: De mogelijkheid tot het inzetten van cameratoezicht is geregeld in artikel 

151c van de Gemeentewet. De burgemeester is bevoegd om in het belang 

van de handhaving van de openbare orde te besluiten tot de inzet van 

camera’s indien de gemeenteraad die bevoegdheid heeft verleend in de 

APV. In onze APV is cameratoezicht geregeld in artikel 2.10.1. In mei 2017 

heeft uw raad de meest recente wijziging van dit APV-artikel vastgesteld om 

zo ook de inzet van mobiele camera’s mogelijk te maken. Dit naar aanleiding 

van een wijziging in de Gemeentewet waarmee ook de inzet van mobiel 

cameratoezicht werd mogelijk gemaakt. In de door het college van 

burgemeester en wethouders vastgestelde “Nota Cameratoezicht 2017” zijn 

de kaders voor de uitvoering van het cameratoezicht opgenomen.  

In 2018 heeft vervolgens voor het laatst een aanbesteding plaatsgevonden 

voor het cameratoezicht. Het gaat dan om de camera’s, de hardware (o.a. 

servers, computers, beeldschermen) en het onderhoud. In 2024 vindt er een 

nieuwe aanbesteding plaats die inmiddels in voorbereiding is. Het daarvoor 
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benodigde budget is als volgt geraamd:

 
Cameratoezicht wordt door Politie Basisteam Maastricht uitgevoerd. 

 

 

Vraagnr: AZ - 4 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 143 

Fractie: D66 

Vraag: MECC krijgt een huurverlaging en wordt iedere vier jaar herzien. Dit blijkt 

niet in lijn te zijn met andere deelnemingen? Wat is negatieve effect danwel 

positief effect als we dit wel in lijn met elkaar brengen? 

Antwoord: Op 6 juni jl. is de raad middels een raadsinformatiebrief geïnformeerd over 

de aanvullende maatregelen die getroffen zijn voor MECC Maastricht. In die 

RIB is uitvoerig gemotiveerd waarom het college tot die maatregelen is 

gekomen. De huurkorting is daarbij beoordeeld op marktconformiteit en op 

grond daarvan naar beneden bijgesteld. Ten aanzien van de huur betekent 

dit een huurkorting van € 150.000 per jaar, waarbij deze elke vier jaar wordt 

geëvalueerd om te toetsen aan de marktconformiteit. Indien die huurkorting 

komt te vervallen, zal dit direct het resultaat van MECC Maastricht met 

jaarlijks € 150.000 verslechteren en zal het opgebouwde negatieve 

vermogen langer negatief blijven. Zoals in de RIB uitgebreid is gemotiveerd, 

zou dan bij geen aanvullende maatregelen MECC Maastricht ernstig 

belemmerd worden en bedreigd in haar bedrijfsvoering.  

Bij maatschappelijke verhuur is onder meer het uitgangspunt dat er een 

kostprijsdekkende huur wordt geheven. Bij de overige deelnemingen, niet 

zijnde maatschappelijke huur, is geen huur van panden van de gemeente 

Maastricht aan de orde. Daar waar marktpartijen van de gemeente 

Maastricht huren, zal ook een marktconforme huur het uitgangspunt dienen 

te blijven. 

 

 

Vraagnr: AZ - 5 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 121/128 

Fractie: SP 

Vraag: Berust de in de Begroting 2024 opgenomen extra indexering van de 

reclamebelasting met 10% op een fout? In de RIB van 3 mei 2022 over de 

besteding van de TONK-gelden staat immers “Als laatste lijn de 
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Reclamebelasting: de verhoging die in 2021 werd aangekondigd zal met deze 

maatregel worden bevroren tot 2025.” 

Antwoord: Het in de RIB genoemde jaartal 2025 berust op een typefout, dit had 2024 

moeten zijn. Het college heeft op 26 april 2022 een besluit genomen over de 

besteding van de reserve TONK-middelen ad € 2,1 miljoen en de raad is 

daarover op 3 mei 2022 geïnformeerd met een RIB. In het collegevoorstel en 

RIB is opgenomen op welke manier het volledige bedrag van € 2,1 miljoen 

besteed wordt in de jaren 2022 en 2023. Er zijn daardoor in 2024 geen 

middelen meer beschikbaar om de extra verhoging van de reclamebelasting 

te dekken. Dat blijkt ook uit de Begroting 2023. Vanaf pagina 248 van die 

begroting is in jaartabellen het verloop van de reserves inzichtelijk gemaakt. 

Daaruit blijkt dat vanaf 2024 de reserve TONK-middelen nihil is. In de 

paragraaf lokale heffingen van de Begroting 2023 is op pagina 127 te lezen: 

“Vanwege de grote bezuinigingen heeft uw raad besloten om de tarieven 

van de precariobelasting terrassen in 2021 met 25% en die van de 

reclamebelasting met 10% bovenop de prijsindex te verhogen. Uw raad 

heeft vanwege de gevolgen van de Corona-pandemie besloten om deze 

verhogingen in 2021 en 2022 niet te laten doorgaan. Op basis van de eerdere 

raadsbesluiten wordt voorgesteld om deze verhogingen in 2023 te 

realiseren. De meeropbrengst van de reclamebelasting 2023 is overigens 

gedekt door budget van het collegebesluit TONK-gelden, waardoor de 

tarieven uitsluitend worden verhoogd met de prijsindex.” Ook hieruit blijkt 

dat de extra verhoging van 10% alleen voor het jaar 2023 is gedekt uit de 

reserve TONK-middelen. 

 

 

Vraagnr: AZ - 6 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 62 

Fractie: CDA 

Vraag: Is de sociale recherche op sterkte? 

Antwoord: De formatie en bezetting van de sociale recherche is compleet en 

operationeel. 

 

 

Vraagnr: Cultuur - 1 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 51 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Het bezoek van ouderen aan musea blijft achter sinds Corona. In Heerlen 

was afgelopen jaar op 1 oktober de Dag van de Ouderen en konden ouderen 

gratis naar het museum. Hier hebben 357 ouderen van gebruik gemaakt. 

Wat kunnen we voor ouderen in Maastricht doen om ze weer terug naar het 

theater en de musea te krijgen? 
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Antwoord: Meer ouderen warm maken voor een museumbezoek is ook in Maastricht 

een aandachtspunt dat vervat zit in het streven om meer mensen en een 

bredere doelgroep cultuur te laten (mee)beleven. Maastricht kende het 

afgelopen jaar een aantal gratis toegankelijke dagen in musea. Om te 

beginnen het Bonnefantenmuseum met de Free Fridays. Recent kwamen 

veel ouderen naar de Free Friday met het thema “Zilver met Schwung”. En al 

iets langer geleden in december 2021 was er een speciale Free Friday voor 

ouderen, ook met een grote opkomst. Alle Free Fridays werden drukbezocht, 

ook door ouderen. De regionale omroep heeft de Free Fridays gefilmd en 

uitgezonden. Hiermee wordt een doelgroep bereikt die niet in staat is naar 

het museum te komen. Het Maastricht Museum opende op 15 april dit jaar 

de deuren en was tot 23 juni jl. gratis te bezoeken. We hebben 3000 

bezoekers tijdens deze periode mogen verwelkomen, waaronder veel 

ouderen. In december of uiterlijk begin 2024, gaan we het museumbeleid 

aan de raad voorleggen. We voeren dan het gesprek met de raad over hoe 

we de musea kunnen verbinden aan meer Maastrichtenaren, ook de 

doelgroepen die we nu nog (te) weinig bereiken zoals ouderen, jeugd en 

inwoners uit veerkrachtige wijken. Ondanks de mogelijkheid van gratis 

toegang tot musea, leert onderzoek dat mensen een drempel ervaren. 

Daarom is de insteek van het museumbeleid om meer naar buiten te treden 

en zichtbaar te zijn in de stad. Ter nuancering op de tekst in de begroting kan 

gemeld worden dat, hoewel veel musea na Corona nog bezig zijn met een 

inhaalslag qua bezoekers, langzamerhand de bezoekersaantallen landelijk en 

ook in Maastricht gelukkig weer toenemen. 

 

 

Vraagnr: Cultuur - 2 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 266 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Het gebouw van Opera Zuid voldoet niet. Het gebouw heeft te weinig 

voorzieningen, zoals toiletten. Kan hier iets aan gedaan worden?  

Antwoord: Opera Zuid is huurder het pand te Malpertuisplein 60 (gemeentelijk 

vastgoed). De grote wens en noodzaak om de toegankelijkheid van deze 

locatie te verbeteren is bekend. Daar maakt de gemeente werk van. Voor 

deze locatie wordt gekeken naar een mindervalidentoilet (MIVA) en een 

ringleiding. Op 19 oktober jl. heeft er een locatiebezoek plaatsgevonden en 

is er samen met Opera Zuid gekeken naar de beste plek voor het MIVA-toilet. 

Beide zaken worden nu verder uitgewerkt. Voor de opdrachtverlening 

moeten de gebruikelijke procedures inzake aanbestedingen gevolgd worden. 

Ook de gevolgen van de locatie van het toilet met betrekking tot de 

brandveiligheid wordt nader onderzocht. Ten aanzien van de ringleiding (ten 

behoeve van slechthorenden) zijn ook al stappen ondernomen en dit zal 

samen met de andere locaties waar ringleidingen gaan komen worden 

aanbesteed. Na gunning zal er een levertermijn van 4 weken worden 
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gehanteerd. We streven naar uitvoering en realisatie in het eerste en tweede 

kwartaal van 2024. Dit is wel onder voorbehoud, omdat we afhankelijk zijn 

van levertijden, beschikbaarheid van bedrijven en dergelijke. 

 

 

Vraagnr: Cultuur - 3 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 52 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Buurttheater Maastricht. 

De subsidie is onvoldoende om het hele jaar te repeteren. Hoe kunnen we 

het hele jaar continuering geven aan het Buurtheater? 

Antwoord: Vereniging Buurttheater Mariaberg, beter bekend als Buurttheater 

Maastricht (BTM), ontvangt voor de uitvoering van haar activiteiten (sociaal 

artistiek theatergezelschap in de wijk) in de periode 2020 t/m 2024 van de 

gemeente in totaal € 50.000 (per jaar circa € 10.000) via Cultuurmakers 

Maastricht. Deze subsidie is niet kostendekkend, maar bedoeld als 

basisfinanciering. Voor het sluitend krijgen van hun begroting is BTM 

afhankelijk van aanvullende (particuliere) fondsenweving. Dat de uitvoering 

van de activiteiten onder druk staat en mogelijk niet meer conform 

gewenste vorm/omvang kan plaatsvinden wegens gebrek aan voldoende 

financiële middelen, was ons niet bekend. We gaan met BTM in gesprek over 

de haalbaarheid van wekelijkse repetities en continuering van activiteiten. 

 

 

Vraagnr: Cultuur - 4 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: GroenLinks 

Fractie: 52 

Vraag: De structurele financiering voor het project Buurt Opera Malpertuis van 

Opera Zuid is ontoereikend. Kunnen er middelen vanuit GALA/IZA ingezet 

worden zodat de Buurtopera door kan gaan?  

Antwoord: Opera Zuid ontvangt voor de uitvoering van het project Buurt Opera 

Malpertuis (BOM) in de periode 2020 t/m 2024 van de gemeente in totaal € 

52.500 (per jaar circa € 10.000) via Cultuurmakers Maastricht. Dit bedrag is 

bedoeld als basisfinanciering. Het is ons bekend dat dit subsidiebedrag niet 

kostendekkend is en dat de BOM enkel doorgang kan vinden in de geplande 

vorm en omvang als benodigde middelen voor dit project verkregen zijn 

middels aanvullende (particuliere) fondswervering. Hierover is altijd duidelijk 

gecommuniceerd met Opera Zuid. Onlangs is door Opera Zuid aan de 

gemeente Maastricht medegedeeld dat ze te maken heeft met 

tegenvallende resultaten uit deze aanvullende fondsenwerving. Dit zou in de 

toekomst helaas tot afschaling van de BOM kunnen leiden. Dit is absoluut 

niet wenselijk voor Maastricht gezien de toegevoegde waarde. De gemeente 

Maastricht onderkent het belang van de buurtopera en de bijdrage die het 
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levert aan diverse culturele en sociaal-maatschappelijke doelen. Daarom is 

ook besloten de eerdergenoemde basisfinanciering toe te kennen. De 

gemeente Maastricht zou het betreuren als de buurtopera door de 

tegenvallende fondsenwerving zou moeten afschalen. Daarom gaan we 

samen met Opera Zuid kijken welke mogelijkheden omtrent cofinanciering 

nog niet of onvoldoende zijn onderzocht. Eén van de mogelijkheden die we 

onderzoeken is het project onderdeel maken van het Plan van aanpak 

Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) Maastricht 2024 – 2026. Hierin 

wordt de Buurt Opera Malpertuis (BOM), net als enkele andere initiatieven, 

genoemd als voorbeeld van het versterken van de sociale basis waarbij het 

culturele en sociale aanbod met elkaar in verbinding worden gebracht. Op 

dit moment zijn de SPUK GALA middelen voor 2024, 2025 en 2026 echter 

nog niet bestemd. De gemeente is nu bezig met het voorbereiden van een 

proces met stakeholders om samen de stip op de horizon richting 2027 (in de 

context van GALA) te formuleren. Pas nadat deze stip op de horizon is 

vastgesteld, kan worden beoordeeld hoe deze wordt gerealiseerd en welke 

activiteiten/initiatieven/projecten hieraan bijdragen en als gevolg daarvan in 

aanloop naar 2027 in aanmerking komen voor financiële steun. Of er in dit 

kader voor de BOM eventueel extra subsidiemogelijkheden komen is dus op 

dit moment nog niet bekend. 

 

 

Vraagnr: Sport - 1 

Betreft: Begroting 2024 

Pagina: 47 

Fractie: D66 

Vraag: Wat doen we op het gebied van onderwijs en sport in het VO? 

Antwoord: We zetten middels het programma ‘VO in beweging’ in op het verbeteren 

van het gezonde sportieve klimaat, in en rond de VO-scholen. We hanteren 

hierin een driesporenbeleid:  

1. Draagvlak creëren bij de directie van scholen en het bestuur van LVO. 

2. Samenwerking met scholen waarbij we komen tot het opstellen en 

uitvoeren van een actieplan. Dit loopt op de volgende scholen: 

a. Terra Nigra: o.a. AJB en schoolzwemmen;  

b. Bernard Lievegoed College: o.a. pauze-sport en project wereld 

meiden/wereld gozers-dag in samenwerking met NOVO-college;  

c. Bij VMBO Maastricht en Porta Mosana College zitten we nog in de 

beginfase van de verkenning. 

3. Onderlinge samenwerking vaksecties van deelnemende VO scholen in 

Maastricht verbeteren door: periodiek overleg, een ‘kijkje in de keuken’ 

nemen bij de scholen onderling voor kennisdeling, het organiseren van 

onderlinge voetbaltoernooien en de uitruil van materialen. 

 


